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Gostišče
TRI ZVEZDE"

Pri Unionu 32. Kočevje, 
tel. :853 - 036

Pripravljamo:
- malice po zelo ugodnih cenah
- jedi po naročilu po pestrem jedilniku
- pizze
Organiziramo:
- praznične večere, ohceti ter sprejemamo 

naročila za druge slavnostne priložnosti
Nudimo:
- prenočišča

PRIJAZNO BOSTE POSTREŽENI PO 
ZELO UGODNIH CENAH!

IZDELUJEMO:
- brušene teraco okenske police

stopnice
oalkonskc robnike

- cvetlična korita
- montažne kompostnike

NAŠI IZDELKI SO FUNKCIONALNI, LEPI IN 
TRAJNI.

SE PRIPOROČAMO!

MOGOČE ŠE 

NE VESTE?

V Kočevju na Šeškovi 16 (ob trgovini Avtodeli) 
je PETKA d. o. o.

- hitro popravimo vse vrste obutve
- prodajamo obutev in usnjeno galanterijo
- komisijska prodaja predvsem otroške obutve
- storitve po naročilu
Del. čas: od 8.00 do 12.00 in od 16.00 do 19.00, 

sobota od 9.00 do 13.00
PRIČAKUJEMO VAŠ CENJENI OBISK !

Z NAMI V ŠOLO VI. 
ZA ZNANJE SMO 

POTREBNI VSI
Da se lažje boste odločili, vam v oglas bomo ponudili:
- zvezke, bloke, peresnice, pisala
- bogat izbor artiklov za darila po ugodnih 

cenah: dežniki, igrače, kalkulatorji, šolski 
nahrptniki...

OBRTNIKI IN PODJETNIKI POZOR!
- pisarniški material, obrazci, fotokopiranje 
Po želji vam naročeno blago v 24 urah dostavimo na dom.

Marija Arko, Vrvarska 3, tel.: 061/860 - 266
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Cenjene kupce obveščamo, da so avtomobili 
ŠKODA, letnik 1992, ponovno v prodaji.

Dokupujemo vse vrste STARIH VOZIL !

Informacije po telefonu (061) 861 - 857,
861 - 858, 862 - 196 vsak dan od 8. do 18. ure.

Za obisk in nakup se priporočamo.

bistro in trgovina
Kolodvorska 23, Kočevje, tel.: 061/ 858 - 063

Obveščamo cenjene stranke, da zaradi preus
meritve dejavnosti trgovine s konfekcijo 

nudimo izdelke iz prodajnega programa po 
zelo ugodnih cenah

PRIPOROČAMO SE ZA OBISK V BISTROJU!

Dekorum d. o. o. 
POSLOVALNICA

KOČEVJE, TZO 12-18 
tel.: (061) 852-192, 851 -415

Za lepši danes...
za lepši jutri...

za vaše ugodno počutje...
ekskluzivno in klasično spodnje 

PERILO
Izberite pravo darilo svojemu partnerju ! Vstopite 
v bogato založeno trgovino in zaupajte svoje želje 

prijazni prodajalki!
"Gracija" - ime, ki se ne pozabi!

DEKORUM
PODJETJE ZA EKONOMSKO 

PROPAGANDO, TRGOVINO, GOSTINSTVO 
TER IZVOZ IN UVOZ d.o.o.

Šeškova 13, KOČEVJE

- storitve reklame in ekonomske propagande 
(display)

- trgovina na debelo in drobno
- posredovanje v prometu blaga in storitev
- založniška dejavnost: snemanje in izdajanje 

video kaset in ostale
- video usluge

SODELUJTE Z NAMI!
tel. (fax) 061 / 852 -192
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DROGA NA POHODU ?
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Zastrašujoče informacije o pohodu droge po naših 
osnovnih šolah so v zadnjem času pretresale širšo javnost. 
Kako in kaj se dejansko dogaja,nam uradno ni uspelo 
izvedeti. Govori se marsikaj, vendar se bojimo, da bi z 

zapisom le-teh polinformacij naredili več škode kot koristi.
Uradno se torej ne dogaja nič.

Jemanje mamil ni kaznivo dejanje in le posedovanje večje 
količine le-teh in njih razpečevanje je prepovedano in s tem 

kaznivo. Neverjetno šemi zdi, da se o otrocih in narkomaniji 
pri nas skorajda ne govori, po sistemu "Kar ne veš, ne boli!". 

Prav grozljivo pa je, da praviloma v primerih, ko z 
otrokom ni vse tako, kot bi moralo biti, začnemo iskati 
krivca, namesto da bi pomagali in se približali otroku. 

Otroku lahko pomagamo le z ljubeznijo, samo začutiti jo 
mora, MORA vedeti, da smo zanj vedno tu, pripravljeni 

poslušati in pomagati!
Naj na koncu le navržem, da je lepilo lahko zelo nevarna 
stvar. Pravi strup za dihala je, da o odvisnosti in ostalih 

škodljivih dejavnikih ne govorim. Kdor si je ogledal oddajo 
ljubljanske TV o drogi v ljubljanskih OŠ, poslušal otroke, ki 
se že eno, dve ali celo več let drogirajo, o tem, kako za njih 

nikjer uradno ni poskrbljeno, predvsem pa o tem, kako hitro

J

lepilo zamenja igla, se bo strinjal, da je treba čimprej, 
TAKOJ ukrepati! Otroku moramo na pravi način razložiti, 

kaj sploh droga je in kdor bo vedel, kaj droga je in kaj prinese 
s seboj, si je gotovo ne bo nikoli želel! Dokler pa obstaja med 

najstniki o drogi MIT, ki jim ga nihče ne zruši, se lahko 
upravičeno bojimo za SVOJE OTROKE !

UREDNICA
'Jii

VSEBINA
■ AKTUALNO: Napoved za 

odmero dohodnine
■ VROČA TEMA: Zaupanje 

na tehtnici
■ NOVE NOVIČKE:

Zasilna tržnica?, Velik Interes 
za menjavo tablic, Boljkin slon 
kot simbol Opreme...

■ NARAVNI PARK: Breme 
ali priložnost?

■ VAS INTERVJU: Družina Lovšin
■ ČRNA KRONIKA: Pomla

danski sneg zagodel voznikom
■ DOBRO JE VEDETI: Bonton
■ KAJ DELAJO: Inšpekcijske službe
■ PREDSTAVLJAMO VAM: 

Odvetnik Tomaž Kumelj,
Trgovina VRTIČEK

■ ŠOLSKA STRAN, 1. april
■ POSLOVNA STRAN

NOVE

N OVICE
NOVE NOVICE izdaja Dravinja Z&Š, 
Slov. Konjice, Mestni trg 9. Glavna in 
odgovorna urednica: Darja H. Debeljak. 
Novinar Stane Hafnar. Lektorica Milena 
Volavšek. Tisk Marija Jurak, Zreče. Letna 
naročnina 960 SLT, polletna 480 SLT. 
Naslov uredništva: Vrtnarska 2, Ribnica. 
Uradne ure: ob delavnikih od 8.00 do 11.00. 
Tel. 861-765 od 8.00 - 11.00, ostalo 861-704 
Žiro račun NOVE NOVICE 
51310-685-1349.

NOVE ____.

NOVICE
uredništvo Kolodvorska ul. 1 
61310 Ribnica

KUPON ZA BREZPLAČNI 
MALI OGLAS DO 20 BESED

Tekst oglasa:

ŠTEV. OBJAV 
ŠIFRA ZA PONUDBO 
PODPIS

DATUM:________
IME IN PRIIMEK 
NASLOV TELEFON
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NOVICE

Anketa

ANKETA

Napoved za odmero dohodnine
Nova davčna zakonodaja obvezuje slehernega državljana, da prijavi svoje dohodke in akontacije, 

hkrati pa uveljavi tudi izdatke, ki vplivajo na zmanjšanje osnove. Davčne uprave v obeh občinah so se 
na zbiranje obrazcev pripravile s podaljšanjem delovnega časa, z organizacijo zbiranja obrazcev po 
podjetjih in KS ter nudenjem pomoči pri izpolnjevanju. Pri naključno izbranih sogovornikih pa smo 

se še dodatno pozanimali, kako so se spoprijeli s svojo novo državljansko dolžnostjo in kaj od
napovedi pričakujejo.

MOLCA LIPOVEC, 
TRGOPROMET

Kupila sem obrazec in firma je 
izpolnila vse, razen za zdravstvene 

podatke, kar sem izpolnila doma. 
Potem sem obrazec vrnila v podjetje, 

zdaj pa sem oddala za moža. Mislim, 

da ne bo potrebno kaj prida 
doplačevati, ker je tak OD.

ERNA ISKRA, 
INKUP

Obrazce sem izpolnila sama in nisem 

potrebovala posebne pomoči. 
Potrebne podatke sem dobila v 

podjetju. Ne vem, zakaj je to sploh 

potrebno, ker ne bo nobenih olajšav. 

Kot kaže, bom morala še malenkost 

doplačati.

VLADO
ŠERCER,BREZPOSELNI 

KLJUČAVNIČAR

Obrazce je izpolnila žena, ker se bolj 

spozna na te stvari, saj je delala na 
občini.

Po mojem bi moral dobiti denar nazaj, 
saj se s tistim, kar se dobi na borzi 

dela, ne da živeti.

IVAN STOPAR, 
GRAMIZ

Pomagali so mi na firmi, kjer so 
dopolnili rubriki za delo pogodbi in 

stanovanjske kredite.

Pri oddaji obrazcev mi ni bilo treba 

ničesar več dopolnjevati. Računam, da 
bom moral davke še doplačati.

LOJZ VIDRIH, 
upokojenec

Obrazce sem kupil v občini, podatke o 
pokojnini pa so mi poslali na dom.

Potem sem jih nekam založil in z ženo 

sva jih komaj spet našla. Pri 
izpolnjevanju sem se malo pozanimal 

okrog in upam, da imam prav 

izpolnjeno. Verjetno bom moral še kaj 

doplačati.
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NOVE

NOVICE VROČA TEMA

Za nezaupnico premalo glasov

OBČINSKA FUNKCIONARJA PRESTALA 
SKUPŠČINSKO PREIZKUŠNJO

Za kakšno ceno? Predsednik ribniške skupščine Franc Mihelič je svoj zagovor proti pobudi o 
nezaupnici zaradi nakupa občinskih zemljišč gradil na škodi, ki jo je njegovemu dobremu imenu 

povzročila že sama obrazložitev nezaupnice, ki seje pojavilila v javnosti. Zaradi vrednostnih sodb, za 
katere naj bi bila pristojna le skupščina, je namreč trpel njegov ugled na poslovnem področju, v kar 

je poslance prepričeval na zaprtem delu zasedanja. S tezo, da so trditve, navedene v pobudi o 
nezaupnici, poskus prejudiciranja, je pred poslanci nastopil tudi predsednik IS Janez Henigman. 

Ker je bil namen pobude o nezaupnici prisiliti omenjena funkcionarja k obrazložitvi svojih dejanj oz. 
nedejavnosti v zvezi s prodajo zemljišč, zasedanje skupščine pa seje sprevrglo v obrambo moralnih 
nagibov podpisnikov pobude, je v razpravi prihajalo do medsebojnih obtoževanj na najnižji ravni in 

več kot triurnega izživljanja nad potrplenjem poslancev v ledeno mrzli dvorani TVD Partizan.

Večinsko razpoloženje poslancev do 
pobude o nezaupnici je bilo mogoče 
razbrati že pri neuspelem predlogu, s 
katerim naj bi se glasovanje o pobudi 
za nezaupnico uvrstilo na sam začetek 
zasedanja. Poslanci so tako porabili 
skoraj dve uri, preden je poslanka 
LDS Helena Rosa v imenu svojega 
poslanskega kluba v čustvenem tonu 
izrazila razočaranje podpisnikov 
pobude nad dejanji predstavnikov 
oblasti v občini, s katerimi so se nad 
dejanji predstavnikov oblasti v občini, 
s katerimi so si zapravili zaupanje 
poslancev. Podpisnike pobude o 
nezaupnici je k temu dejanju navedlo 
dejstvo, da sta predsednik IS in 
predsednik SO dopustila in celo sama 
sodelovala brez vednosti širše javnosti 
pri nakupu občinske zemlje po nizkih 
cenah, kar je iz moralnega vidika 
nesprejemljivo. Niti javnosti niti 
skupščine nista obvestila tudi po 
ukrepanju javnega pravobranilca, kar 
je v obrazložitvi podpisnikov dodaten 
razlog za nezaupanje v delo naj višjih 
občinskih organov.

Predsednik IS Janez Henigman je 
glede na to, da se je v preverjanje 
postopkov v zvezi s prodajo vključil 
javni tožilec in da naj nakupa 
pravzaprav ne bilo, ker so bile vloge 
umaknjene, kupoprodajne pogodbe pa 
razveljavljene, trditve o nepravilnostih 
ocenil za prejudiciranje obtožb.

Odgovornost za svoja dejanja je 
pripravljen prevzeti šele po odločitvi 
sodišča. Predsednik OS pa seje poleg 
tega, da se je zbral na njegovo dobro 
ime v javnosti zbral tudi za to, da bi 
takšen način dajanja nezaupnic v 
javnosti postal stalna skupščinska 
praksa, če bi sploh dopustili glasovanje 
o zaupnici. Zavzel se je tudi za javno 
glasovanje, da bi mu poslanci lahko v 
obraz povedali, da ni vreden njihovega 
zaupanja.

Čeprav so se nekateri poslanci trudili 
in v razpravi izrazili pričakovanje, da 
bo vprašanje zaupanja ostalo ned 
skupščinskimi strankarskimi interesi, 
je debata kaj kmalu zašla v čiste 
politične vode, pa še precej kalne 
povrhu. Za govorniškim odrom so se 
menjavali govorniki, ki so ali prisegali 
na moralne kvalitete svoje stranke ali 
pa skušali oblatiti čisto osebno 
dostojanstvo drugače mislečega 
sogovornika. V takem ozračju nizke 
politične kulture so zvodeneli tudi 
poskusi obrazložitev sporne prodaje 
občinske zemlje v pravniški luči.

Tako interpretacija zakona o 
kmetijskih zemljiščih, po kateri se 
mora zemljo v javni lasti prodajati tako 
kot ostale nepremičnine - preko javne 
dražbe in to ne osebam ali sorodnikom 
organov, ki prodajajo oz. organizirajo 
prodajo - ni naletela na poseben 
odmev. Niti omemba posega javnega

tožilca, ki je uvedel postopek proti 
občini pravzaprav zato, ker je občinsko 
zemljo začasno zaradi zahtevkov za 
denacionalizacijo prepovedano
prodajati.

Glasovanje o tem, ali naj bo 
glasovanje o uvedbi postopka javno ali 
tajno je nagnilo razpoloženje večine 
poslancev v prid javnemu. Gorečnost 
zagovornikov in nasprotnikov 
nezaupnice je zaradi nerazumnih 
utemeljitev tako zbegalo molčečo 
večino, da se pri glasovanju o 
nezaupnici ni mogla odločiti za 
nobeno stran.

S tem pa je pravzaprav pomagala 
obema predsednikoma, da se jima ne 
bo več treba zagovarjati na naslednji 
skupščini. S 16. glasovi za pobudo o 
nezaupnici, 14 ptoti in 28 
neopredeljenimi glasovi glasovanja o 
nezaupnici pobuda namreč ni šla 
"skozi".

Debata o spornih nakupih občinske 
zemlje se torej vrača ne ulico in 
postaja nekoliko zakasnel predmet 
sodnih razprav. Če pa vrnila na strani 
NOVIH NOVIC pa se bomo odločali 
neoziraje se na nekatere izjave iz 
razprave, ki bi tudi iz nas želele 
narediti če že ne edinega grešnega 
kozla pa vsaj dežurnega krivca za 
napake drugih.

Stane Hafnar
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Ribnica

O ribniški tržnici bi danes kljub posamičnim prodajalcem 
na prostem le težko govorili. Ideje o komunalno urejeni 
tržnici so bile prisotne ob začetku obnove Oničeve hiše, 
vendar so močni investitorji odtehtali potrebo po tržnici pod 
arkadami. Zametek tržnice pred cerkvijo je zamrl z 
odstranitvijo kioska za zelenjavo, občasno pa se na glavnem 
ribniškem trgu pojavijo prodajalci tekstila, bižuterije in 
mogoče še orehovih jederc. Ker ni urejenega prostora za 
tržnico nastane problem že, če se hoče prodajalec povsem 
legalno najti prostor za stojnico. Ribranico iz Ljubljne so s 
soglasjem sanitarne inšpekcije tako napotili na prostor pri 
kiosku OAZA, ki je nekoliko oddaljen od običajnih potov. 
Ker pa je cenejša riba dobrodošla popestritev vse bolj 
siromašnih obrokov in ker bi pondba na prsotem tudi drugim 
izdelkom zbila ceno, je tržnica najmanj, kar bi bi moralo 
mesto kot je Ribnica ponuditi svojim prebivalcem.

Kočevje

Kočevska SDP je povabila medse Janeza Kocjančiča, 
poslanca v republiški skupščini, direktorja našega 
edinega letalskega podjetja in predsednika olimpijskega 
komiteja. Glede na to, da je z drugo gostjo večera mag. 
Metko Tekavčič prišel neposredno iz republiške 
skupščine, kjer so demokrati vložili kandidaturo 
Bavčarja, liberalni demokrati pa Drnovška za 
mandatarja, je prisotnim pojasnil stališče svoje stranke, 
da se nikomur ne namerava razprodati v naprej ne da bi 
jo povabil v oblikovanje programa in kadrovske podobe 
nove vlade.

Po njegovem mnenju je za skoraj 40% padec 
proizvodnje, za nazaposlenost , revščino in izgubo trga 
kriva vlada in ne 45 let komunizma, kar se bo odrazilo 
tudi v spominu volilcev na volitvah, ki bi morale biti 
čimprej.

Iz Gorenjske ceste v Ribnici se je s svojo pridelavo, predvsem pa oddajo 
mleka močno utrdil med prebivalci predvsem ribniških blokov. Vsak večer si 

na svoje trikolo naloži kar okrog 80 steklenic na svoji kmetiji pridelanega 

mleka in jih razvozi med naročnike.
Tako po trgovinski ceni razproda celotno dnevno molžo precej bolj 

kakovostnega mleka in se izogne dolgim plačilnim rokom in nizkim cenam, 
kar prinaša s sabo sicer bolj ležerna oddaja mlekarnam.

S to nekdaj precej bolj razširjeno obliko dostave mleka je meščanom 
Ribnice prihranjeno večerno romanje s kanglicami v primestne vasi po 

mleko.
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BOLJKIN SLON KOT 
SIMBOL OPREME

V kočevski Opremi so 27. marec namenili praznovanju, ki je 
po njihovem mnenju nenavadno za čas in okolje, v katerem 
živimo, vendar kljub temu potrebno. Praznovanje je 
potekalo pod geslom KAKOVOST, POSLOVNOST, 
KULTURA. Oprema prihaja na področju medicinske 
opreme na trg s tretjo generacijo laboratorijske opreme v 
obliki modularne gradnje, z izdelki iz mehko slojenega 
frotirja za oskrbo duševno prizadetih ter igro otrok ter 
novim materalom iz aramidnih vlaken za zaščitna oblačila in 
pokrivala. Poslovno filozofijo podjetja Oprema je v podobo 
treh slonov ujel vrhunski slovenski kipar in slikar Janez 
Boljka. Po prosti interpretaciji predsednika Božidarja Zajca 
naj bi na praznovanju prvič javno predstavljeni kipi slonov 
izražali poslovno filozofijo podjetjadzraz moči in stabilnosti, 
pa tudi nežnosti, ki navzen ni vidna. Predsednik Zajc je 
naložbo v kulturo utemeljil s "potrebo po agresivnem 
trženju po upadu poslovnega imagea z vdorom Neodvisnosti 
v podjetje in to za čase, ko se bodo naložbe v kulturo polno 
obrestovale." Ti časi pa bodo po njegovih zagotovilih prišli v 
enem letu, ko si bodo ponovno zagotovili izgubljena tržišča, 
povrnili že ustvarjen standard plač 600 do 700 mark na 
zaposlenega in spremenili negativni trend rasti bruto 
produkta. V Opremi tako bo, za Slovenijo pa naj se 
pokažejo ljudje, ki si upajo to obvezo prevzeti. Predsednik 
sveta podjetja Peter Lavrič je ob tej priložnosti izročil 
priznanja prijateljem podjetja: Marku Bokalu - direktorju 
Sonolaborja, Mihaelu Petroviču - predsedniku SO Kočevje, 
Jožetu Zagožnu - ministrstvo za obrambo, Jožetu Peterlinu - 
gen. dir. Pionirja, Petru Kovaču - delavcu Opreme ter 
Janezu Pezlju - novinarju in moderatorju na proslavi.

VELIK INTERES ZA 
ZAKASNELO MENJAVO 

TABLIC

Stališče Kočevja, da bi bil na registrskih tablicah vtisnjen 
slovenski grb in ne grbi posameznih občin je povzročilo, daje 
drugačna odločitev republike zatekla Kočevje 
nepripravljeno. Tako je grb dobil strokovno potrditev Studia 
marketing šele 23. februarja, popravek pa je moralo odobriti 
še pristojno ministrsvo. Nalepke so bile nared 16. marca, ko 
so na občinski upravi za notranje zadeve začeli izdajati prve 
tablice. Naročili so jih v dovolj velikih količinah, da pri 
izdajanju že od samega začetka ni omejitev. Zaradi velikega 
interesa nastajajo v dokaj utesnjenem prostoru vrste, ki bi 
bile precej manjše, če bi se občani najprej oglasili na 
vložišču. Tu bi dobili vse informacije o potrebnih potrdilih, 
opravili naročila in vplačali trenutno 1000 SLT za tablice ter 
280 SLT za spremembo prometnega dovoljenja.

Kočevje

VLADNI PROGRAM 
ZAVRNJEN

Na zahtevo poslancev Kočevske skupščine je IS napravil 
program svojega dela, ki gaje predstsvil na marčevskem 
skupnem zasedanju skupščine.
Zbor KS in zbor ZD sta program brez razprave sprejela, 
v DPZ pa je za sprejetje prav tako brez razprave 
zmanjkalo glasov. Poslanci DPZ so se zaradi sprejetja 
programa ponovno sestali , tokrat pa so ga povsem 
"raztrgali". Kočevska vlada tako dela brez v skupščini 
verificiranega programa, zato so med sabo očitno 
neuglašeni poslanci toliko bolj pozorni, kakšne so 
vladine posamične poteze.
Najtežja preizkušnja zanjo je seveda sprejemanje 
proračuna, ki se že kar trdicionalno zavleče v drugo 
četrtletje.
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Naravni park
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Območje Kočevske Reke je po odprtju hkrati breme ali priložnost, odvisno od zornega kota 
obiskovalca. Dolgoletni državni patronat nad tem področjem je povzročil, da se avtohtono 

prebivalstvo le prepočasi prilagaja novim razmeram, da bi prevzelo pobudo v lastne roke. Snežnik in 
Učni center sicer imata vizije o razvoju tega področja, vendar so slej ko prej omejene s finančnimi 

zmožnostmi in profitnimi cilji teh, sicer javnih podjetij. Kočevska občina ima dovolj lastnih težav, od 
gospodarskih do infrastrukturnih, da bi lahko dala tem prostranstvom vsebino in zagon. Gozdarji se 
v pričakovanju nove gozdne zakonodaje morajo več ukvarjati s preživetjem od danes do jutri kot pa 
z velikopoteznimi načrti. Ta sicer odprt, a v večih pomenih prazen prostor kar kliče po eksperimentu, 
s katerim bi mu vdahnili novo vsebino. V republiških ministrstvih so se le težko uprli priložnosti in v 

njihovih kabinetih je vsaj v grobih obrisih nastal projekt, imenovan "Kočevski regijski park".

Vlada RS je že v maju 1991 ustanovila komisijo, ki 

razpravlja o tem, kaj naj bi bilo predmet parkovne zaščite in 
pod kakšnim režimom. Področje zaščite naj bi se razširilo iz 

ožjega dela Zgornje Kolpske doline na celotno območje 
Kočevske Reke s širokim pasom za prehod divjadi na 

področju Kočevskega Roga.

Republiška skupščina lahko sprejme začasen enoleten 
režim na tem področju, predvidenem za regijski park. V tem 

času naj bi izdelali konceptualno osnovo parka in jo ponudili 
v razpravo. Na Ministrstvu za kulturo so se že lotili dela in 

zbrali argumente, za zaščito parkovnega območja: velike 
površine v legalni javni lasti, slabe možnosti za intenzivno 

obdelavo, 50 letna zaščitenost in majhna onesnaženost, 

odročnost kot zagotovilo za mir, biološka pestrost in 
odsotnost kakršnekoli dejavnosti, ki bi diktirala usmeritev 

parka.
Posebnost parka pa je ugodna strateška lega blizu 

evropskih mest na politično stabilnem območju Slovenije. 
Regijski park bi bil v primerjavi s krajinskim toliko na 

boljšem, da bi vanj morala vlagati tudi država: od 
vspostavitve infrastrukture do organizacije parkovnega 
nadzorstva. Vse to pa naj ne bi bilo samemu sebi namen, 

ampak le osnova za trženje parka.

Zahodni turisti naj bi namreč iz npr. Frankfurta prišli v 

nedotaknjeno divjino v slabiih treh urah.

Park pa je po takšni viziji ob splošni obubožanosti države 

le nova zelena lisa na zemljevidu, še posebej, če se v njem ne 
vidijo gozdarji, kmetje, domačini in ne nazadnje podjetniki. 

Gozdarji so v preteklosti po lastni etiki zaščitili preko 400 ha 

pragozdov in ker so le ti temeljna privlačnost parka, bi jih 
bodoča uprava morala vključiti kot stroko in kot 

posameznike.
Kmetovanje bi bilo potrebno subvencionirati zaradi 

omejitev pri uporabi gnojil ter škode, ki jo povzroča divjad. 
Domačini se ne bi radi znašli v vlogi "domorodcev v 

rezervatu" s kupi omejitev na vsakem koraku. Turizem za 

trženje potrebuje objekte in vprašanje je, kakšne omejitve 
čakajo bodočega investitorja. Triglavski narodni park je kot 

prvi takšen eksperiment padel prav na tem izpitu. Kako gre 
vse to skupaj z vojsko in policijo na vsakem koraku ? 

Odgovor na eno vprašanje odpira drugo, v takšno 
negotovost pa si ne upa niti država niti kdorkoli od naštetih 

domačinov.
Ministri in krajinarji hodijo po zeleno luč za svoje vizije 

med Kočevarje("Kočevce"), le ti pa v njihovih pobudah 
iščejo drobce upanja na svetlejše čase. Vse skupaj pa se 
izgublja v brezpotju zadnjih kočevskih pragozdov kot 

zatočišč zdrave pameti pred eksperimentiranjem domačih in 
tujih umnih glav.

Stane Hafnar
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.Pogovor na temo "Narodni park v občini Kočevje" je 

IV.marca sklicala kočevska skupščina z namenom, da bi se 

soočili argumenti zagovornikov in nasprotnikov ideje o 

parku.

Gosta STANE PETERLIN iz Ministrstva za kulturo in dr. 

LEO ŠEŠERKO iz republiške vlade se pri zagovarjanju 

ideje o parku nista znašla na povsem nasprotnem bregu, saj 

je bilo med udeleženci okrogle mize več kot polovica 

prisotnih tako ali drugače vključenih v projekt.

Pokazale pa so se razlike v pogledih predstavnikov 

različnih strok na iste probleme, udeleženci pa so izražali 

bolj skepso kot pa izrazito nasprotovanje.

Republiški poslanec JOŽE HOBIČ bi pred kakršnim koli 

odločanjem za in proti želel dobiti čisti račun plusov in 

minusov, ki naj bi jih prinesel park, ANTON ŠKERJANC pa 

je odprl še druge neporavnane račune države do domačinov, 

o katerih se bomo razpisali v naslednji številki NOVIH 

NOVIC.

POZIVI IZ 
RAZPRAVE:

HIDROELEKTRARNE OGROŽAJO 
KOLPO! HE na Čabranki pušča za seboj 
suho strugo!
SKLADIŠČE GORIV NA IZVIRU 
MOKREGA POTOKA JE EKOLOŠKA 
BOMBA! Takoj ga je potrebno preseliti na 
drugo lokacijo, stran od ponikalnice! 
NEREŠEN JE ODNOS GOZD - DIVJAD! 
PARK SE NE DOBI, PARK JE TREBA 
DELATI!
FANTJE IZ MINISTRSTVA, NE 
DELAJTE SPET POSKUSOV Z NAMI 
KOT KARDEU V "STARI" 
JUGOSLAVIJI!

POJEM PARKA
1. NARODNI PARK:
Najvišja oblika rezervata, strogo zavarovano 
območje. Kmetijstvo, gozdarstvo in turizem 
se razvijajo v obrobju (Triglavski narodni 
park).

2. REGIJSKI PARK:
Jedro ni tako strogo zavarovano, čakalnica 
za narodni park (dolina Kolpe, cerkniški, 
notranjski, kraški, Pohorje, Karavanke- 
Savinjske Alpe).

3. KRAJINSKI PARK:
V perspektivi oblika zaščita vse notranjosti 
Slovenije. Upravlja ga občina (preko 80 
krajinskih parkov).

4. "NARAVNI PARK":
Delovni naslov okrogle mize v Kočevju, ki 
naj ne bi v naprej opredeljeval katerekoli od 
gornjih oblik parkovne zaščite.
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NOVICE VAŠ INTERVJU

K Lovšinovim smo se tisti četrtek, koje na našem koncu besnel pravi snežni metež, le s 
težavo prebili. Ceste so bile skoraj neprevozne, tako da smo se prav po polževo

približevali zadanemu cilju.
Trud je bil kaj hitro poplačan, kajti lepoto, ki jo uzreš ob pogledu na zasneženo 

kočevsko rudniško Jezero, lahko doživiš samo še v sanjah... V tem misterioznem okolju 
že sedmo leto živijo BREDA, SLAVKO, ŽIGA in FRAN LOVŠIN. Včasih je bilo tu 

rudniško naselje, zdaj pa so tu zrastle lepe, nove hiše. Ena, najbližja Jezeru, je
Lovšinova.

LOKACIJA VAŠEGA DOMA 
GOTOVO NI BILA IZBRANA 
ZGOUPO NAKLJUČJU ?_________

Slavko: Že takrat, ko sem si 

ogledoval parcelo, sem v mislih že 

izsanjal hišo, podobno zdajšnji.

Seveda so bile takrat to precej drzne 

sanje, saj sva se z Bredo dobro 

zavedala, koliko dela in odrekanja 

bova zastavila zanjo. Sam pa sem po 

stroki komercialist in logično je, da 

sem prav kmalu pomislil tudi na 

gostinski objekt ob jezeru.

Breda: Za gradnjo sva se odločila še 

ravno pravi čas. Takrat, okrog leta 

1979, so bile razmere v gospodarstvu 

bistveno drugačne kot so danes. 

Predvsem pa sem imela zaupanje v 

Slavkove pridne roke.

Brez njih te hiše danes gotovo še ne bi 
bilo tu.

KAKO STA SE PRAVZAPRAV 
SPOZNALA?____________________

Breda: V Nami, kamor smo zahajali 

s sošolci z gimnazije. Bilo je v četrtem 

letniku. Cel teden sva se samo gledala, 

šele potem se je Slavko "okorajžil".

10

Slavko: Seveda sem si jo moral 

najprej dodobra ogledati...(smch)

VAJINA LJUBEZEN JE PREŽIVELA 
VSE ŠTUDENTSKE
PREIZKUŠNJE..._________________

Breda: Vsa študentska leta sva 

preživela skupaj. Eden drugemu sva 

bila dovolj, tako da kakšnega posebno 

razgibanega študentskega življenja 

nisva okusila...

Slavko: Za kaj takega ni bilo ne časa 

ne denarja, saj sem sam ob rednem 

delu še redno študiral...

SO SE SANJE DVEH ŠTUDENTOV 
URESNIČILE ?

Breda: Sanjala sva, da bova živela 

nekje ob morju...

No, deloma so se uresničile, saj 

živimo ob jezeru (smeh)...

Slavko: Od nekdaj imam rad morje. 

V mladih letih sem šel s spalno vrečo 

na morje za tri mesece s peščico 

drobiža v žepu.

Tam sem poprijel za vsako 

priložnostno delo in tako prinesel s 

seboj domov še zaslužek.

PO ŠTUDIJU PA JE BILA TU 
ZAPOSLITEV...__________________

Breda: Že štirinajst let sem zaposlena 

na ribniškem zavodu za zaposlovanje.



NOVE

NOVICE VAŠ INTERVJU I
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To je hkrati tudi moja prva zaposlitev. 

Že od nekdaj sem si želela delati z 

mladimi in z delom, ki ga opravljam 

(štipendiranje in poklicno svetovanje) 

sem se kar nekako izpolnila.

Slavko: Z rednimi zaposlitvami

nisem imel nikoli prave sreče.

Sem človek, ki zelo težko prenese 

avtoriteto in tako se nisem nikoli kaj 

prida razumel s svojimi nadrejenimi.

Se sreča, da nisem služil vojaškega 

roka, tam bi mi šele trda 

predla...

...IN TAKO JE V TEBI 

ZORELA IDEJA, DA BI ŠEL 

NA SVOJE IN BIL " SAM SVOJ 

ŠEF"?_____________________

Slavko: Tako nekako.

Toda ideja ni samo zorela, 

tudi udejanjil sem jo.

Rad delam z lesom in skoraj 

vse, kar vidiš tu (vse v lesu, 

op.av.), sem sam naredil.

Tako hiše kot tudi vsega, kar 

se je le dalo v notranjosti, sem se 

lotil predvsem s svojimi rokami, 

v veliko pomoč pa sta mi bila 

tast in svak.

Breda: Slavko ima še ogromno 

načrtov okrog gostilne.

Rad bi dopolnil ponudbo s tenis 

igiščem, otroškim igrališčem, skratka, 

z bolj urejeno jezersko okolico in s tem 

tudi njegovo podobo.

Vsaka Slavkova ideja pa naleti na 

velik odpor prav pri tistih, ki bi ga 

morali najbolj podpreti.

V tujini bi jezero sami naredili, pri 

nas pa jezero že samo po sebi JE, pa 

so taki problemi z njim.

Namesto da bi posameznike 

podpirali, da uredijo jezersko oklico, 

delajo ravno nasprotno!

SE JE VAŠ RITEM ŽIVLJENJA KAJ 

SPREMENIL, ODKAR OBRATUJE 

LOKAL ?________________________

Breda: V družini seje ritem življenja

zelo spremenil. Lokal zahteva 

ogromna odrekanja, ogromne naložbe, 

prostega časa skorajda ni več.

K sreči sta otroka zelo samostojna in 

že marsikaj postorita sama.

Slavko: V lokalu je treba nenehno 

kaj postoriti.

Dela je res ogromno! Se pa še vedno 

najde čas za prijatelje. Družimo se 

sicer manj, a toliko bolj iskreno.

ŽIGA, V ČETRTI RAZRED ŽE 

HODIŠ. IMAŠ RAD ŠOLO?________

ZlGA: Ja, rad jo imam. Najraje pa 

imam matematiko in telovadbo.

KAJ PA SICER RAD POČNEŠ?

Žiga: Najraje plezam po drevesih.

PA SI ŽE KAJ ZAUUBUEN?

Žiga: Ne jaz, Franje.

RES, FRAN ?______________

Fran: Res !

KAJ PA ONA ?_____________

Fran: Ona pa ni.

KAKO VEŠ ?_______________

Fran: Zadnjič sem jo

vprašal,če ji lahko kupim liziko. 

Rekla je, da lahko.

Ko pa sem ji liziko drugi dan 

res prinesel, je ni hotela.

KAJ PA IMAŠ KOT 
PRVOŠOLČEK ŠE RAD ? 

Fran: slovenščino in
telovadbo.

Lovšinova fanta res nisata od muh!

Ravno zaključujeta plesne vaje, drsata

po jezeru, poleti pa lahko do mile volje

plavata, se vozita s kanuji po jezeru,

kolesarita, zganjata vratolomije z

rolko... Ob jezeru ju čaka še obilo

veselja in lepih trenutkov. UPAJMO,

DA TUDI BREDO IN SLAVKA !
DARJA D. H.
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POŽARI KLJUB OPOZORILOM
V Kočevju so se v sušnem obdobju razmahnili požari 

kljub opozorilom, ki smo jih objavili tudi na teh straneh. V 
desetih dnevih je zagorelo kar osemkrat. Na srečo zaradi 
hitre intervencije gasilcev ni prišlo do večje materialne 
škode, vendar je bilo v večini primerov ogroženo veliko 
premoženje. Nekatere nepazljive "kurjače" zato čakajo 
kazenske ovadbe.

Ogenj ni prizanesel tudi novi hiši v Zeljnah.17.03. zjutraj je 
T.H. po vrnitvi iz nočne službe opazila ogenj v kuhinji, ki je 
uničil vse gospodinjske aparate in kuhinjsko opremo, 
preden seje sam tudi pogasil. Vzroke nesreče je raziskovala 
komisija UNZ zaradi suma, da je bil požar podtaknjen.

V Zeljnah je zaradi napačno speljanega dimnika v 
romskem naselju do tal zgorela tudi baraka.

PRETEPI
21.marca sta se v restavraciji Jelka v Ribnici spopadla T.N. 

in R.K., oba iz Ribnice. Pomirila jih je šele policijska 
patrulja, ki jih je poleg tega napotila še k sodniku za 
prekrške. Nasilje se je istega dne odvijalo tudi za domačimi 
zidovi. B.A. iz Ribnice je tako močno pretepel svojo ženo 
B.R., da ji je pri tem zlomil lično kost in nadlaket desne 
roke. Za to nasilniško početje bo seveda kazensko 
odgovarjal.

HELIKOPTER VZNEMIRIL KRAJANE

POMLADANSKI SNEG ZAGODEL 
____________ VOZNIKOM_____________

26.marca se je zaradi sneženja zgodila huda prometna 
nezgoda v Spodnjih Ložinah. Voznik Zastave 101 T. S. se 
med vožnjo proti Ribnici ni prilagodil razmeram na cesti, 
na zasneženem vozišču gaje začelo zanašati in obračati, tako 
da je zavozil na nasprotni pas v trenutku, ko je iz ribniške 
strani pripeljal avtobus. Vozili sta trčili s sprednjim delom, 
po trčenju pa je avtobus potiskal stoenko še 51 m po vozišču. 
Za voznikom T. S. je vozil tovorni avto, njegov voznik pa se 
je z zaviranjem hotel izogniti trčenju. Pri tem gaje zaneslo s 
ceste v 2 m globok jarek, kjer je na srečo obstal na kolesih. 
T. S.j e bil huje poškodovan in prepeljan v UKC, na vozilih 
pa je nastalo škode preko 2.000.000 SLT.

Istega dne zjutraj je med Gričem in Žlebičem pri srečanju 
z avtobusom zaradi vožnje z neprilagojeno hitrostjo zaneslo 
v skale voznico osebnega avtomobila M.Z. iz Ribnice. Avto 
je odbilo nazaj na cesto, pri tem pa trčilo v nasproti vozeči 
avto, ki ga je vozil B.J. iz Goriče vas. Vozilo je zdrsnilo s 
cestišča in ostalo na desnem boku. Večjih telesnih poškodb 
ni bilo, škoda na avtomobilih pa znaša 20.000 SLT. 
Pomladanski sneg jo je tega dne še marsikomu zagodel, 
nemalo jih je domov pripeljalo avto z rahlo spremenjeno 
obliko, marsikdo pa je bil prisiljen vozilo pustiti kar pod 
cesto.
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NOVICE KAJ DELAJO?

Ribniška skupščina je dobila v obravnavo številna poročila svojih organov. Iz njih je mogoče razbrati 
življenski utrip, kot je videti "od zgoraj navzdol". Če se ujema z žabjo perspektivo, preberite in

presodite sami.

_______Izvršni svet_______

ugotavlja, da so zunanji člani 
osvežitev, ker vnašajo v delo IS nove 
ideje, ob določenih vsebinah 
(stanovanja, črne gradnje, ekologija, 
kmetijstvo...) pa tudi diametralno 
nasprotna stališča. Zaskrbljen je nad 
zmanjšanjem fizičnega obsega 
proizvodnje, kopičenjem zalog in 
povečevanja števila nezaposlenih, 
zmanjševanjem plač, nelikvidnostjo, 
zadolženostjo, povečevanjem izgub, 
zmanjševanjem izvoza ter
neizvajanjem kolektivnih pogodb. 
Skratka, nad globoko krizo ribniškega 
gospodarstva. Najvižje plače v 
Sloveniji, 460 nezaposlenih in skupna 
izguba preko 230 milijonov SLT v 
lanskem letu res niso razlog za 
zadovoljstvo.

Tržna inšpekcija

je opravila 30 kontrol v gostinstvu in 
izdala 12 odločb zaradi pomanjkljivih 
minimalnih tehničnih ureditev lokalov. 
Največ je bilo kazni za neoznačevanje 
cen gostinskih storitev. Inšpekcija 
opaža padec kvalitetne ponudbe, saj 
gostilne pripravljajo vse manj hrane, 
lokali pa so pomanjkljivo vzdržujeo. 
Pri kontroli točenja pijač v 24 gasilskih 
društvih je ugotovila, da je nelegalno, 
ker v statutih društev te dejavnosti ni.

Urbanistična inšpekcija

je zaradi očitkov s strani IS Ribnici 
opravila 72 pregledov v novembru in 
pri tem ugotovila, da kar 25 
investitorjev gradi brez gradbenega 
dovoljenja, od tega 3 tudi brez 
lokacijskega. Vzrok za črno gradnjo je 
po njihovem predvsem v izogibanju

plačila komunalnega prispevka in 
spremembe nemebnosti zemljičša. 
Nekatere investitorje čakajo sklepi o 
izvržbah (rušenju), če ne bodo 
pridobili lokacijskega dovoljenja.

Vodnogospodarska 
_______ inšpekcija_______

je lani še naprej odkrivala primere, 
ko se kanalizacijo za meteorne vode 
uporablja za odvajanje fekalnih odplak 
v bližnji potok ali prosto okolje. Tako 
je v Sušju brez vodnogospodarskega 
soglasja KS zgradila kanalizacijo, ki se 
končuje brez čistilne naprave v 
zamočvirjenem predelu Bistrice. 
Ekološko sporen ostaja tudi po 
odhodu JA objekt za shranjevanje 
naftnih derivatov v Ortniku ter številna 
divja odlagališča s centralno deponijo 
vred.

Sanitarna inšpekcija

ugotavlja, da ne more ukrepati na 
področju krajevnih vodovodov, ki so v 
upravljanju KS, Hydrovod pa jih noče 
prevzeti, ker niso tehnično brezhibna. 
Po novem občinskem odloku bo 
inšpekcija laže ukrepala tudi pri divjih 
odlagališčih, saj je za sanacijo dolžna 
poskrbeti Komunala, sredstva pa 
zagotavlja SO.

V podjetjih pa ostajajo nerešeni 
problemi pri odtoku odpadnih voda iz 
lakirnic ter skladiščenje odpadnih olj.

Veterinarska inšpekcija

je pohvalila trud g. Jožeta Ovna, 
vložen v pripravo kart za polaganje vab 
oz. vakcinacijo lisic.
Ugotavlja, da hlevi niso tehnično 
pregledani, v lokalih pa se vedno 
pogosteje pojavljajo živila, ki jim je

potekel rok trajanja. Inšpektorji se 
morajo vse bolj poglabljati v življenje 
prepelic, polžev in eksotičnih živali, saj 
jih gojitelji prosijo za strokovne 
nasvete.

_____ Inšpekcija dela

ugotavlja, da delodajalci izkoriščajo 
brezposelnost tako, da za opravljanje 
del ne sklepajo pogodb o zaposlitvi ali 
delu, tako da pri njih delavci delajo na 
črno. Poseben problem predstavljajo 
nova podjetja, ki začnejo z delom prej, 
preden pridobijo odločbo po 147. 
členu zakona o podjetjih. Tako 
inšpektorji sploh ne vedo, da se v 
podjetjih že odvija proizvodnaj, v po 
pravilu neustreznih prostorih (kleteh, 
garažah in gospodarskih poslopjih).

Kmetijska inšpekcija

je zaradi nedokončane
agromelioracije v Grčarskih Ravnah 
obvestila pristojen republiški organ, da 
od investitorja zahteva vračilo za 
nedokončana dela, vendar ni bilo 
nobenega odziva. Ugotavlja tudi 
pogosto neplačevanje odškodnin za 
spremembo namembnosti kmetijskega 
zemljišča.

Gozdarska inšpekcija

sc pritožuje nad pogoji za delo, ker 
vlada splošno prepričanje, da zakon o 
gozdovih ne velja več.
Priznava, da ne obvladuje več 
gozdarskih problemov, kljub temu pa 
je lani prijavila za prekršek preko 30 
posekov brez odkazila in primerov 
nedovoljenega prometa z lesom, 
javnemu tožilstvu, pa je oddala 7 
kazenskih ovadb.

D. in S.H.
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NOVICE DOBRO JE VEDETI
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1
Miklova hiša

7FPNT BONTONXjxLxiN J. JJwiN X vXlN
jxjxjxö
i!

V petek, 27.marca 1992, ob 18. uri seje v Miklovi hiši vršilo predavanje g. JOŽETA ŠIRCLJA, 
avtorja knjige ŽEPNI BONTON in pozneje še njene predelane izdaje, o lepem vedenju, kije 

pomemben dejavnik za uspešno poslovno in družabno življenje.

G.Šircl je najprej povedal, da ga je kot 
novinarja že leta 1961 takratni 
urednik Uroš Kreiger povabil, naj 
napiše bonton za mladino. Od tu se je 
potem razvil novi ŽEPNI BONTON.
In kaj sploh je bonton? Ali res 
obstajajo pravila lepega vedenja, ki bi 
bila veljavna povsod, v mestnem in v 
vaškem okolju, v Ameriki in v Afriki ? 
Marsikdo si misli, da je bonton 
(VEDA O DOSTOJNOSTI) 
praktično izvajan le pri plesnih vajah. 
Vsakdo od nas, ki se jih je kdajkoli 
udeležil, se bo gotovo spomnil 
uglajenosti in kavalirstva, ki sta 
osnovni predpogoj za dober ples. No, 
morda bi lahko razne kulturne 
prireditve, obletnice in nasploh rituale 
tudi prišteli med dogodke, kjer se 
lahko srečamo z bontonom, z lepim in 
uglajenim vedenjem. No, in tukaj smo, 
vsaj navadni smrtniki, v zmoti. Z lepim 
vedenjem se lahko srečamo povsod, 
praktično na vsakem koraku. Res pa 
je, da je v kriznih, prelomnih časih, v 
kakršnih zdaj živimo, lepega in 
dostojnega obnašanja vedno manj. 
"Nemalokrat se v družbi sprašujemo, 
ali smo ravnali prav in ali se drugi 
vedejo, kot je treba. Dostikrat v enakih 
okoliščinah ravnamo, kakor nanese, 
najverjetneje pa je bila pravilna samo 
ena možnost. Včasih se zgodi, da v 
dvomih izberemo ravno napačno 
vedenje.
Seveda se zaradi tega ne pripeti nič 
posebnega - razen da nam je 
neprijetno. So pa tudi okoliščine, ki so 
veliko resnejše, kot se nam zdi na prvi 
pogled, in takrat moramo reagirati 
samodejno, s tem da že vnaprej 
natančno vemo, kako naj v takem 
trenutku ravnamo in kako ne.
Pa še nekaj praktičnih in aktualnih 
napotkov:

DOBRE LASTNOSTI 
VODILNEGA V 
POSLOVANJU

1. Celostna osebnost,
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2. zmožnost za pozitivno delovanje z 
lastnim zgledom,

3. taktnost,
4. marljivost,
5. razumevanje za druge,
6. doslednost,
7. ustaljeno razpoloženje,
8. zmožnost za obvladovanje samega 
sebe,

9. prilagodljivost,
10. pripravljenost prisluhniti drugim, 
ll.izdajanje ukazov v obliki prošnje,
12. zmožnost za obvladovanje samega 
sebe,
13. samokritičnost,
14. prisrčen, vendar ne familiären 
pristop,
15. telesna čistost in urejenost v

* Ne zvišujte glasu, kadar se kdo ne 
strinja z vami.

* V družbi se z nikomer ne 
pogovarjajte šepetaje.

* Kadar zakašljate, kihnete ali 
zazehate, si morate dati roko pred 
usta.

* Če začnete v družbi zehati, se 
morate opravičiti."

(citati iz SODOBNEGA BONTONA
avtorjev E. in A. Osredečki)

oblačenju.

ŠE NEKAJ 
NAPOTKOV 

ZA LEPO 
VEDENJE V 

DRUŽBI
* Ne segajte drugim 

v besedo.
* Kadar pridete v 
družbo, pozdravite 
prvi.

* Ne uporabljajte 
tujk, katerih pomena *» 
ne poznate natančno, j;
* Ne razpravljajte o I« 

stvareh, ki jih slabo 
poznate.

* Ne omalovažujte 
drugih.

* Med pogovorom ne I« 
bodite zasliševalski. j;
* Ne poudarjajte 
svojega porekla in 
izobrazbe.

* Ne govorite o 
drugih z "on" ali 
"ona", temveč jih 
imenujte z imeni.

* Ne dotikajte se 
sogovornika.

issimn
«*•

Upamo, da smo vam uspeli vzbuditi 
zanimanje za bonton. Zagotavljamo 
vam, da je branje le-tega prav 
prijetno, koliko pa se ga bomo sami 
tudi držali, bo pokazal čas.

D.D.H.
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MERCATORJEV "VRTIČEK"
"I•*

:»:
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V ribnici na Šeškovi 52 je 20. marca odprla vrata nova Mercatorjeva trgovina, ki 
nudi vse za vrt in sadovnjak kot tudi iz vrta in sadovnjaka.

Pomlad pa je čas za setev, zato so v "VRTIČKU"založili s 
semeni vseh vrst.
Niso pa pozabili tudi na vaše ljubljence z repi od rib do 
ptičev.
Zagotovo boste našli pravo hrano zanje, pa če so še tako 
izbirčni.

"VRTIČEK" edini na našem koncu ponuja pestro izbiro 
orodja za vrtnarjenje in zalivanje svetovno znanega 
proizvajalca GARDENA iz Nemčije.
Presenečeni boste nad domiselno konstrukcijo in 
uparabnostjo izdelkov po dostopnih cenah! Domače in 
uvoženo sadje ter zelenjavo si lahko izberete kar sami, 
založite pa se lahko tudi s sakovi in kompoti.

v.;.;.;.;. v.v.VvX-X-X-X
C"T'T7'T/rT Ar»C"T<Y7rA

n na zalogi imam ravno (navadno)
steklo od 2 - 6 mm, ornamentno belo in 
barvno steklo

n izdelujem ogledala po meri 
n izdelujem izolacijsko (termopan) 

steklo za vhodna in garažna vrata
ODPRTO od 8.00 do 11.00 in od 14.00 do 18.00 
PONEDELJEK ZAPRTO!

MELAMIN
Kemična tovarna Kočevje, p. o.

TRGOVINA NA DEBELO IN DROBNO
Tomšičeva 9, tel.: 853 -133, fax 852 -159

- obutev
- tekstil in ostalo mešano blago po zmernih cenah in 

ugodnih prodajnih pogojih
Trgovina je odprta: od 8h - 12h, od 15h - 18h, 

ob sobotah od 8h - 12h 
OBIŠČITE NAS, NE BO VAM ŽAL !

ODVETNIK
TOMAŽ KUMELJ

Ul. Jožeta Šeška 5, 61330 Kočevje 
tek: (061) 853 - 671

Kočevje je postalo konec marca večje 
za novo odvetniško pisarno v Ul. Jožeta 

Šeška 5.

S poslovanjem v njej je začel odvetnik

Za nudenje pravne pomoči je odvetnik 
na raspolago strankam od ponedeljka 

do petka med 7. in 15. uro.

Za obisk se lahko dogovorite po 
tel. 853 - 671.
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NOVICE ŠOLSKA STRAN

Tokrat se nam ponovno oglašajo učenci Osnovne šole Stara Cerkev. Sporočajo nam, 
da se jim je nabralo toliko prispevkov, da so uspeli sestaviti dve številki glasila njihove 

šole "STAR". Žal vseh prispevkov iz obeh priloženih izvodov ne moremo objaviti, 
izbrali smo nekaj novejših prispevkov, kijih spet pridno pišejo in pripravljajo za

objavo v šolskem časopisu.

Različne stvari privlačijo različne 
ljudi. Kot vse mlade tudi mene 
privlači veliko stvari. Predvsem je to 
telovadba. Rada bi hodila k atletiki, a 
je na naši šoli ni. Rada tudi drsam, a 
kaj, ko Rinža zamrzne samo enkrat na 
leto.

Veselim se tudi snega, kadar zapade. 
V zimskih počitnicah sem smučala 
vsak dan. Plavam tudi rada, a kaj, ko je 
kočevski bazen brez vode. Tako mi 
ostane deset dni morja in kakšna 
sobota v Dolenjskih Toplicah. Včasih 
me pritegne kakšna napeta knjiga. 
Najraje pa gledam televizijo. Mami 
pravi, če ne bi bilo nje in očija, na bi 
spustila niti enega filma, pa čeprav bi 
bil sredi noči in še tako trapast.

Koga pa privlačim jaz? Mogoče tiste, 
ki me včasih kličejo po telefonu, ko pa
se oglasim, odložijo slušalko.

SUZANA SELŠEK, 5.a

MOJI POLHI iiiiiiiiii

Predlansko jesen mi je stric prinesel 
dva polha. Bila sem zelo vesela, še 
posebno zaradi tega, ker je bil eden 
bele barve, kar je posebna redkost pri 
polhih.

Oče jima je pripravil kletko, vanjo 
sem nastlala seno, za plezanje pa sem 
vanjo postavila vejo in poleno, v 
katerem je bila luknja. Ta je bila njun 
prostor za spanje. Takoj sem pohitela 
v majhen gozdiček na robu vasi, da bi

nabrala hrano, kajti bila je jesen in 
polhi so si morali nabrati veliko 
maščobe za zimo. So zimski zaspanci 
in zimo prespijo. Dajala sem jima 
hrano, mleko, vodo. Bila sta zelo 
živahna.
Plezala sta, jedla in se igrala. Tako je 
bilo dve leti. Lanske pomladi se polha 
nista več zbudila. Zaspala sta za 
vedno. Dolgo smo žalovali za njima. 
Potem pa smo se z njuno smrtjo 
sprijaznili, kajti vsako živo bitje enkrat 
umre.

TINA ŽELE, S.b

KAJ BOM POSTAL
11111111111 M» 111 >11I II > 1111111

Ko bom velik, bom avtomehanik. To 
delo me zelo veseli, ker imam rad 
stroje in ker bom lahko tudi sebi 
popravil avto.

Avtomehanika opazujem pri delu, 
kadar odpeljemo avto na servis. Zelo 
so mi všeč naprave, ki jih uporablja 
pri delu. Doma pomagam atu pri 
manjših popravilih, pa tudi kolosi sam 
popravim. Po šoli si bom naredil 
delavnico.

Kot avtomehanik, bom moral biti 
tudi avtoličar, avtoklepar in 
avtoelektričar. Vsakemu dvajsetemu 
gostu bom v avto vgradil klima 
napravo, vsakemu, ki ga nima, pa bom 
vgradil katalizator za čisto okolje. 
Ukvarjal se bom tudi s sestavljanjem 
novih avtomobilov. To bom naredil 
tako, da bom vzel na primer sprednji 
del fičota, zadnji del opla omega 
karavan in nastal bo fičo- karavan.

Ko bom imel že dosti denarja, bom 
kupil džip, da bom lahko vlekel 
karambolirane avtomobile. Svoj avto 
bom imel dobro opremljen in po 
možnosti kabriolet. Edino, kar je pri 
tem poslu slabo, je to, da imaš zmeraj 
umazane roke.

NEJC ZEMUAK, 4.a

Bilo je konec šolskega leta. Dobili 
smo spričevala. Doma me je na mizi 
čakala knjiga. Nič nisem bila 
navdušena. Prebrala sem naslov. To je 
bila knjiga Lepota in zdravje.

No, naslov še ni bil tako slab. 
Pogledam vsebino: gibanje, sprostitev, 
zdrava prehrana in dober zunanji 
videz. Naslednji dan gremo na morje. 
Sklenila sem, da bom vzela knjigo s 
seboj. Na morju sem se po sončenju 
res lotila branja. Knjiga sploh ni bila 
slaba. Brala sem jo vsak večer. Zvedela 
sem veliko novega o telovadbi, 
plavanju, plesu, kolesarjenju in spanju. 
Prebrala sem, kako se popolnoma 
zdravo hraniš. Najbolj všeč pa mi je 
zadnji del knjige. Ta govori o lepem 
videzu. Kadar ne vem, kaj naj naredim 
s svojimi mastnimi lasmi, pogledam v 
knjigo. Ko se mi po nosu in čelu 
naredijo mozolji, spet iščem nasvet v 
knjigi.

Na koncu moram priznati, da mi je 
knjiga Lepota in zdravje postala
prijateljica in da jo imam rada.

SUZANA SELŠEKS.a.
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NOVICE 1. APRIL

• RESNICOLJUBNOST
- "Dečko, ali je mama doma?" vpraša 
poštar malčka, ki se igra pred vhodom 
v hišo.
- "Je."

Poštar nekajkrat pozvoni, vendar se 
nihče ne oglasi.
- "Ali nisi rekel, da je mama doma ?"
- "Sem, striček, samo jaz ne stanujem 
tukaj."

• POJASNILO
- Le zakaj Angleži pijejo toliko čaja?
- Ste že kdaj pili njihovo nemogočo 
kavo?

• POTRES
V strahu pred potresom pošljeta oče 
in mati sinčka k stricu v oddaljen kraj. 
Čez nekaj dni pošlje stric telegram: 
-"Vračam fanta. Pošljita raje potres."

• NEMOGOČ GOST
Natakar, ta zajčja obara ni povsem 

sveža!"
-"Veste kaj, že deset dni vam jo 
serviram, in res ne vem, kaj vas je 
prav danes pičilo!"

• GLOBOKO DIHANJE
-" Ali veš, da globoko dihanje ubija 
bacile?"
-" Verjamem, samo ne vem, kako jih 
prepričati, da začnejo dihati 
globoko!"

• ZA ŠANKOM
-" Vidim, da imaš prazen kozarec. Boš 
še enega?"

In kaj naj bi delal z dvama praznima 
kozarcema?"

• TUDI TAKO
-"Gospod doktor, koliko bi 
stalo, če bi mijemu nosu 
spremenili obliko?"
-"Okoli pet miljonov."
-"Ali ceneje ne bi šlo?" 
-"Seveda, zaletite se v 
kakšen drog."

Ker je prvi april znan predvsem po smehu, šalah in vragolijah, bomo na tej strani 
objavili šale, ki sojih otroci iz O.Š. STARA 

CERKEV objavili v svojem glasilu STARS (št.2).
Obilo zabave!

Za konec pa naj objavimo še 
anketo, ki jo je izvedla učenka 
8.a razreda O.Š. Stara Cerkev 
POLONA BOBIČ.

KAJ STORITI S 
TREMI MILJONI 

MARK
Bogastvo, želja skoraj 

vsakega človeka. A želje so 
tako daleč od resničnosti. 
Kaj bi naredili, če bi vam 
v žepu tičalo tri miljone 

nemških mark, smo 
povprašali učence in 

učitelje naše šole.

BARBARA, 13.1et:
Jaz bi si kupila klavir, pa bobne, igrala 
bi namreč v Gcdrovem bendu. Potem 
bi si kupila lasuljo (dolgi lasje). Zdaj 
pa glavno: s Harley Panidranom bi se 
pripeljala pred Gorazdov blok in mu 
zažvižgala. Potem pa: ha-ha-ha.

PETER, 14.1et:
Zapil bi se! Ha-ha-ha! Ne, saj ne. 
Kupil bi si rollroyca, helikopter, no ja, 
ali kar dva. To je konec denarja. 
Mama bi se peljala v helikopterju, z 
njim bi jo peljal na morje.

KRISTJAN, 14.1et:
Najprej bi šel peš na potovanje po 
svetu.
V vsaki deželi bi užival v njenih 
lepotah.

BRIGITA, 14.1et:
Kupila bi si vilo, avto, šla bi na 
počitnice v najdražjo deželo.
Potem bi si kupila obleke, nakit...

TOVARIŠ DANILO:
Odprl bi podjetje in iz denarja bi delal 
denar.
Nabavil bi dober avto, ker je ta že 
"fuč".

TOVARIŠ JANEZ:
Seveda potovanje okoli sveta, naredil 
bi žur s prijatelji.
Kupil bi si avto Ford Fiesta, pa konje...

TOVARIŠ TOMAŽ: 
Ne sanjam podnevi!

MARKO, II let:
Kupil bi si avto, vilo, grad(čuvali bi ga 
vojaki), staršem bi kupil avto.

JERNEJ, 13 LET: 
To je prevelika vsota.
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AVTOMOBILSKA IZLOŽBA
podružnica Ribnica, Šešeškova 42, tel 861-488, telefax 860-655

del. čas: od 9.00 do 13.00 in od 15.00 do 18.00, sobota od 9.00 do 12.00 
UGODNE CENE IN TAKOJŠNJA DOBAVA VOZIL :

OPEL VECTRA GL l,6i kat. 75 PS, metalic - siva, modra
sončna streha, 4 vrata

OPEL VECTRA GL l,6i kat. 75 PS, 4 vrata,
briliant rdeča navadna barva

OPEL ASTRA GL l,4i kat., 5 vrat, 60 PS, metalic rdeča 
VW GOLF M3 CL 1,4 kat., metalic barva
NOVA HONDA M 92 SEDAN l,5DXi GM kat., 90 PS, 4

27.740 DEM

27.370 DEM 
24.900 DEM 
25.790 DEM

vrata metalic modra, rdeča (na sliki) 26.630 DEM 
V CENO JE VKLJUČEN DAVEK, CARINA, PREVOZ!

Podjetje za projektiranje in gradnjo objektov,
d.o.o. Kočevje, TZO 56, tel. (061) 851 - 385

NUDIMO VAM:

• Izdelovanje projektne 
dokumentacije za vse 
vrste stanovanjskih hiš in 
poslovnih prostorov.

• Gradnja stanovanjskih 
hiš, poslovnih prostorov, 
vse vrste vzdrževalnih del, 
urejanje okolic...

• Posredovanje in
nadziranje obrtniških del

MI - G R AD i mo za vas

Elmnn
Humec 7, Dolenja vas, tel.: 864 - 092 

projektiranje in izdelava 
elektrodokumentacije 
izvajanje vseh vrst 
elektroinstalacij
izvajanje in meritve strelovodov 
vzdrževanje in popravila 
elektroenergetskih postrojev, 
instalacij in ostalih 
elektronaprav za podjetja in 
zasebnike.

MIŠE KONRAD
AVTOELEKTRIKAR
Homec 43, Dolenja vas,
tel.: (061) 864 - 516

Obveščamo vse stranke, da smo spremenili telefonsko 
številko.

Nova telefonska številka je (061) 864 - 516.
Popravljamo vse vrste električnih instalacij in grelnih 
naprav v vozilih.
Montiramo vse vrste avtoradiev.
Naše storitve so kvalitetne in konkurenčne !
_______________ PREPRIČAJTE SE !

Računovodske 
storitve,proizvodnja, 
trgovina d.o.o.
Vrvarska 3, 61310 Ribnica 
Tel.(061) 862-188, 
fax (061) 862-189

Za hitrejšo in ekonomičnejšo gradnjo vašega objekta 
vam nudimo montažne plošče iz prednapetega betona 
proizvajalca ABKINT d.o.o., Nova gorica.
PlošCe so primerne za vse vrste objektov, odlikuje pa jih visoka 
upogibna trdnost in hitrost montaže. Nudimo tudi montažo!
Za gradnjo proizvodnih in skladiščnih objektov nudimo montažne hale 
istega proizvajalca.
Za vašo streho po konkurenčnih cenah dobavimo 
betonske strešnike BRAMAC z dodatnimi elementi.
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d.o.o. tel.: 158 - 315,161 - 282 int. 22

<foiđimo naskđne IZDELKE;
Kleparske gradbene elemente: žlebovi, odtočne cevi, 
kljuke., in REPROMATERIAL 
Cu pl. - 0.5 - 0.6 - 0.8 -1.00 mm profil -5x25 -5x30 - 
6x30 mm
Al pločevina -0.7 -0.8 -1.00 mm Al pl. barvna -0.7 in 
0.8 mm
MS pločevina -0.8 -1.0 -1.5 -2.0 -2.5 -3.0 mm 
MS šipke od O 3 do O 30mm, šestoglato...
MS cevi od O 8 do O 60 mm 
debelina sten 1-1.5 ... mm, kvaliteta MS 58,63... 
Dimenizije, katere niso navedene in jih nimamo na 
zalogi, dobavimo po naročilu. Kratki dobavni roki!

LES Luisa Adamiča 10, 
Ribnica 

U.0.0.Tel.: 862-067

* akcijska prodaja KERAMIČNIH 
PLOŠČIC po tovarniških cenah

* na zalogi OKNA IN VRATNA KRILA po 
zelo ugodnih cenah

* nudimo furnirane HRASTOVE OBLOGE

VABIMO
VAS

V'slbalb nnn
kjer vam nudimo v prijetnem vzdušju:

• malice
• poslovna kosila, večerje
• slavnostna kosila med 9.00 in 21.00 uro. 

Rezervacije in informacije kluba 111: 061/ 861 - 983
Podjetja KVM vam nudijo:
• oskrbovanje gostincev in trgovcev z živili in 

neživili ter vsemi vrstami pijač, hitra dostava in 
zanesljiva poslovnost v trgovinah
JORAS, tel.: 861-530 
BREG, tel.: 861-379
SPECARIJA ZIMZELEN, tel.: 863-348 

PRESENEČENJE OB NAKUPU NAD 1500 SLT
• trgovini BREG in ZIMZELEN sta odprti tudi ob 

nedeljah
• grosistična prodaja pijač, tel.: 861-371
• skladišče živil in neživil, tel.: 861-983

tel.: 861-980,861-981

^-stilna MIHELIČ G.

V prenovljenem lokalu z novo kuhinjo v 
strogem centru Ribnice nudimo:
* tople malice
* divjačino
* pizze (tudi na dom!)
* jedi po naročilu
Gostilna s 300 letno tradicijo nudi vse to in še 
več po ugodnih cenah!

V našem 
diskontu v 
Sodražici

________ •:y XX ••••• -■■■J

*

★
*

*

vseh vrst živilske krme po ugodnih cenah 
veliki izbor dekorativnega blaga 
že pripravljena zmrznjena živila 
vse vrste pijač ter še marsikaj

OBIŠČITE NAŠ DISKONT V SODRAŽICI!

ALBERT MRAK
■Tl

I

Konca vas 8, «1332 STARA CERKEV

STORITVE:
servis in montaža oljnih gorilcev
servis eliktričnega ročnega orodja, 
varilnih aparatov
montaža toplotne tehnike in vse vrste 
instalacij

► NOVO NOVO ◄

ZA VAS ZA VAS

Trenirke, metersko blago - otroško konfekcijo 
- moško, žensko konfekcijo

Obiščite nas !
C M n PRODAJALNA - ŠIVILJSTVO 
r IVI« GORENJE 29, tel.: 855 - 333



NARODNA IN UNIVERZITETNA KNJIŽNICA

nama
Kočevje

Izkoristite ugodnosti v Nami:
* * *

kredit na 6 obrokov
- brez pologa
- s fiksno obrestno mero

* * *

- nakup na 3 čeke
* * *

- velika izbira in nizke cene v 
diskontu

- široka ponudba tekstila iz 
pomladno / poletne kolekcije

KDOR IŠČE, TA NAJDE ... 
V NAMI KOČEVJE

II478 453,«a
MEQ
Kočevska Reka 7 999606717^23 cobiss a
61338 Kočevska Reka
žiro račun: 513-601-12510

P E SERVIS IN PRODAJA VOZIL 
Ljubljanska c. 67, KOČEVJE 
Tel.: (061)854- 121 
Telefax: 851 -447

Nudimo Vam vozila iz programa
CHRYSLER

ošabna vozila SAKATOGA in LE BARON, 
terenska vozila CHEROKEE in WRANGLER, 

osebna vozila
ZASTAVA in FIAT,
IVECO - ZASTAVA 

in TAM - IVECO
tovorna vozila nosilnosti 0,5 do 181.

Za ostale tipe vozil: AUDI, VW, TOYOTA itd., 
sprejemamo devizna vplačila.

Vozila iz programa CHRYSLER in ZASTAVA so na 
zalogi, kakor tudi vsi nadomestni deli za osebna in 
tovorna vozila, traktorje in gradbeno mehanizacijo.

Poleg POOBLAŠČENEGA SERVISA za vozila 
ZASTAVA, LADA, TAM - IVECO in CHRYSLER, 

opravljamo tudi vse avtomehanične in avtokleparske 
usluge, montažo in centriranje gum ter optično 

nastavitev preme.
Del. čas: vsak dan od 7. do 17. ure, sobota od 8. do 12. 

ure, informacije na te.: 854-121 in 800-331 ali po 
telefaksu 851-447.

Mercator
TRGOPROMET
Trgovinsko podjetje

Kočevje,Ljubljanska 18,d.d. 
tel.:851 -136 ,telefax: 851 -135

Mercator - Trgopromet, delniška družba je za svoje 
cenjene kupce v tem mesecu pripravila še naslednje 
ugodnosti:
- nagradno akcijsko prodajo - nagrade tega meseca so 

Lštedilnik CORONA-220 2P + 2E
2. šivalni stroj RUŽA - BAGAT
3. glasbeni stolp COMPO-240
4. friteza ELMA KG - 0,5 

in še in še nagrad,
- ugoden nakup določenih vrst živilskega in 

industrijskega blaga iz Mercatorjeve prodajne akcije 
" Dobre stvari so lahko tudi poceni ”,

- za bližajoče Velikonočne praznične dni pa smo vam 
pripravili pestro ponudbo tovrstnega blaga ob našem 
voščilu:
ŽELIMO VAM PRIJETNO PRAZNOVANJE 
VELIKE NOČI Z OBILO PIRHOV!

■Hulim
čarno da sir10 pr

za
istopili k I

OBU'fEV" in ta čas prenesi
prodan obuHenihizdelkov v del n .št pusu.lobljcnc

: ■ J^  ^ - i ■ - ■ l!::> - -"T •' - ■ - -' _ :
PRIPOROČAMO SE ZA OBISK IN NAKUP ! 

DOBRE STVARI SE PRI MERCATORJU DOBI!

Predstavništvo Ribnica 
Šeškova 9c. tel. 861 - 093, fax 862 -270

je letos začela poslovati v novih prostorih s sodobno 
računalniško opremo, zato Vam lahko nudimo:

- KVALITETNE USLUGE VSEH VRST 
ZAVAROVANJ

- SIGURNOST VPLAČANIH PREMIJ
- HITRO REŠEVANJE ŠKODNIH 

PRIMEROV IN JAMSTVO IZPLAČILA 
ODŠKODNIN

POSEBNE UGODNOSTI:
15 oz. 20% popust za AO in KASKO 
zavarovanje na takojšnje gotovinsko plačilo 
možnost plačila premij na 3 oz. 4 zaporedne 
brezobrestne obroke s čeki 
podobni popusti pri ostalih zavarovanjih 

° kmetovalce
nagrajujemo z 2 kg 
kostne moke za vsako 
zavarovalno govedon >

n» m

I
%/nlc*

na ZAVARUJTE SE PRI 
TRIGLAVU UPRAVIČILI 
BOMO VAŠE ZAUPANJE!


